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Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity 

 
 

Informatívna správa zo zasadnutia komisie dňa 27.11.2024 

                                                      Poslanci                                              Neposlanci 

 
Prítomní členovia komisie: 1. MVDr. Ivan Hrdlík 1. Dezider Šandor 

2. Koloman Demeter                           2. PaedDr. Martin Farbár 

3. PhDr. Marek Demeter  

 
Neprítomní členovia komisie:   1. Ing. Marián Kolesár                        1. Mgr. Marián Cabada                        

                                                    

 

  

Ostatní prítomní:                       1. Mgr. Peter Pipa  

                                                       2. Mgr. Renáta Rusnáková  

                                                                            

                                                                       

                                                                                                                                                                                                                                                            

Priebeh rokovania: 

 

1. Otvorenie 

 

Predseda Komisie na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity všetkých prítomných 

privítal a otvoril zasadnutie. Prítomní členovia komisie hlasovali za program zasadnutia 

jednomyseľne.  

 

2. Informovanie o stave vyriešenia sťažnosti a bezpečnosti ZSKE z posledného zasadnutia 

komisie (11.09.2024) 
 

Mgr. Peter Pipa (ďalej ,,náčelník mestskej polície“) prítomných v krátkosti informoval o prijatých 

opatreniach vo vzťahu k bezpečnosti Záchrannej služby Košice (ZSKE). ZSKE nadviazala s MsP 

Trebišov intenzívnejšiu spoluprácu pri zásahoch svojich posádok v miestnej osade. MsP 

zabezpečuje bezpečnosť  výjazdov ZSKE hliadkami MsP a MOaPS,  pri výkone ich práce v osade. 

Hliadky MsP sú vyslané v prípade hlásených rôznych atakov, výtržností alebo ak je stav ohrozenia 

dopravy. Popr. je privolaná štátna polícia. Úlohou MOaPS je sprevádzanie sanitky až priamo 

k obydliam pacienta. Poskytnutím súčinnosti zo strany MsP a MOaPS, tak nie je ohrozené 

poskytnutie neodkladnej zdravotnej starostlivosti občanom v miestnej osade a súčasne je zachovaná 

bezpečnosť pre zasahujúcich záchranárov. 

 

Členovia komisie vzali na vedomie prijaté opatrenia vo vzťahu k bezpečnosti ZSKE. 

 

3. Význam MOaPS v meste a osade 

 

Náčelník mestskej polície vyzdvihol význam Miestnych občianskych a preventívnych služieb 

(MOaPS), ktorých hlavným cieľom je zníženie páchania protispoločenských činností, udržiavanie 

verejného poriadku a štandardnej kvality životného prostredia v meste a osade. Prítomným členom 

komisie ozrejmil, že členovia MOaPS absolvovali školenie zamerané na časť odpadového 

hospodárstva, životného prostredia a správneho nakladania s odpadmi. Osvojili si tak vedomosti 

a získali praktické skúsenosti šírením, ktorých prispievajú k ochrane životného prostredia v meste 

Trebišov. Náčelník mestskej polície ďalej poukázal na pôsobenie MOaPS, ktoré je nenahraditeľné 
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a ich činnosť sa využíva hlavne počas vyplácania sociálnych dávok, v čase konania kultúrno–

spoločenských podujatí, iných akcií v meste, na základe požiadaviek RZP pri výjazdoch do obydlí 

MRK, atď.. Pán Dezider Šandor súhlasil s náčelníkom mestskej polície, nakoľko MOaPS sú 

efektívnym nástrojom na udržanie verejného poriadku aj preto, lebo sú medzi obyvateľmi 

rešpektované. Ďalší členovia komisie sa zhodujú v tom, že projekt MOaPS patrí medzi 

najúspešnejšie v obciach s prítomnosťou MRK a v meste Trebišov má svoje opodstatnenie. Podľa 

slov náčelníka mestskej polície jediným nedostatkom projektu je, že schválený počet  členov 

MOaPS nezohľadňuje veľkosť miestnej osady. Navrhuje preto cez projekty ÚPSVaR navýšiť 

členov MOaPS. 

 

Členovia komisie vzali na vedomie opodstatnenie a význam hliadok MOaPS v meste. Členovia 

komisie odporučili zaviazať mesto Trebišov zaoberať sa navýšením počtu členov MOaPS. 

 

4. Udržateľnosť čistoty osady po jej vyčistení 

 

Náčelník mestskej polície stručne informoval prítomných členov komisie o podanej žiadosti 

o nenávratný finančný príspevok, ktorá rieši vypratanie odpadu v meste. Po jej schválení 

a vyprataní odpadu nezastupiteľnú úlohu zohrajú hliadky MOaPS. Tieto budú dohliadať na 

zachovanie poriadku v miestnej osade po jej vyčistení. Viacerí diskutujúci sa zhodli v tom, že 

hromadenie odpadu v rómskej osade sa zabezpečuje aj majoritnou populáciou. Preto navrhujú 

udelenie pokút za nelegálny vývoz odpadu z mesta do osady ako aj za spaľovanie plastov. Náčelník 

mestskej polície uviedol, že prijatými opatreniami (kamerový monitoring a dohľad, preventívne 

prednášky na ZŠ I. Krasku) k spaľovaniu plastov ako aj vďaka hliadkam MOaPS sa podarilo veľa 

lokálnych požiarov v miestnej osade eliminovať. 

 

5. Rôzne 

 

Do bodu rôzne nebol predložený žiadny materiál na prerokovanie.  
 

 

 

 

 
Zapísal:        Mgr. Renáta Rusnáková, tajomníčka komisie  

 

Schválil:       MVDr. Ivan Hrdlík, predseda komisie 


